
Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted Kohalikud leiavad, et metsa tuleks uuendada. Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Metsa uuendamisega alustatakse maantee ääres, 

küla poolselt metsaeraldiselt. Kümnendi jooksul 

kavandatakse uuendada üks eraldis Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Pärast raiet istutatakse alale okaspuud – kohalikud 

annavad septembri lõpuks teada, mis puuliigiga 

soovitakse uuendada

Metsa soovitakse uuendada 

männiga.

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted Kohalikud sanitarraie vastu ei ole.

Sanitaarraiet tehakse vastavalt 

vajadusele.

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Marko Trave volitatakse säilikpuid märkima, kui 

tööd on kohalikus omavalitsuses kooskõlastatud. Nõus

4. septembri 

kohtumisel 

kõlanud mõtted

Leo Filippov jääb metsa uuendamise osas 

eriarvamusele ja soovib majandamist püsimetsana. Eriarvamus on fikseeritud.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

4.sept.2023 toimunud arutelu protokolli põhjal on 

arutelul tehtud ettepanek majandada metsa 

püsimetsana, parkmetsana, kasutades valikraiet. 

Toetame seda seisukohta täielikult Kuuse küla KAH-

alal.

KAH alal kasvavatel saartel levib 

saaresurm, enamuspuuliigiks 

olevatel haabadel esineb 

haavataelikut, valikraie ei 

võimalda ettepaneku eesmärki 

täita.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Metsaülema soov on lageraie (mainitud on alla 2 ha 

suurust lageraielanki), lageraiega me kindlasti ei 

nõustu KAH-alal arvestadas kogu Saaremaa ja ka 

mandri-Eesti üleraie ning rohkete lageraiete 

konteksti, sellest tulenevat metsade ökosüsteemide 

hävinemist ja nõrgestamist, sellele tulevikus 

järgneda võivaid tekkivaid põhjavee ja suurenevaid 

kliima- ja elurikkuseprobleeme jne.

Uuendusraie ettepaneku tegi 

kohalik kogukond.

Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Soovime RMK vastuseid, kas kogu alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid tehtud, kas RMK 

on kontrollinud maakonnaplaneeringu põhjal 

rohevõrgustiku ja KAH-ala kattuvust ja mida näeb 

ette valla üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku 

koostamisel oleva) seletuskiri ja kaart. Kas KAH-ala 

piirid on pandud õigesti? Kas RMK on kontrollinud 

ala EELIS-es leitavate andmete põhjal? Palume 

kontrollida ja vastata.

KAH alal on inventeeritud üks 

vääriselupaik, elupaiga 

inventeerimisel käidi ka ülejäänud 

KAH alal,  ülejäänud osa ei 

vastanud vääriselupaiga 

kriteeriumitele.

Ettepanekud Kuuse küla riigimetsa metsatööde plaani koostamiseks



Päästame Eesti 

Metsad MTÜ - 

Farištamo Eller; 

MTÜ Roheline 

Pärnumaa - Riina 

Georg

Metsa tuleb majandada metsa kaitstes, milleks 

Metsaseadus ka võimaluse annab. KAH-aladel tuleb 

tagada kohalike kogukondade huvid ja metsad 

säilitada. Vaid vajadusel teostada elamutega 

piirnevates puistutes püsimetsanduse raames 

valikraiet ning hoiduda teistest raieliikidest 

ülemäärase kahju tõttu, mida need 

metsaökosüsteemile tekitavad. Lageraie vastu 

oleme täielikult.

Juhindume kohaliku kogukonna 

ettepanekutest.


